

Hey, hey!

Youth education centre Blossin from Germany, Brandenburg is URGENTLY looking for two motivated volunteers who are willing to work here from the beginning of September 2012 until the end of August 2013. We are waiting for your applications until 23.04.2012.

Das Jugendbildungszentrum Blossin aus Deutschland, Land Brandenburg sucht DRINGEND zwei motivierte Freiwillige, die bei uns ab Anfang September 2012 bis Ende August 2013 tätig sein möchten. Wir warten auf Eure Anmeldungen bis 23.04.2012.

Kontaktperson: Herr Friedrich Kruspe, f.kruspe@blossin.de, +49 33767 75552

Mehr Information / More information:

http://ec.europa.eu/youth/evs/aod/hei_form_en.cfm?EID=6002072368

<http://www.blossin.de>

<https://www.facebook.com/jbzblossin>

English:

The **youth education centre Blossin** is a registered association of the free youth welfare. As an educational institution we offer, with more than 240 beds, a huge capacity for hosting youth groups, youth organisations and educational associations. The youth education center provides numerous possibilities of educational and leisure programs together with the Brandenburg sports youth-Organization forms and addresses a qualitative educational program in the field of the extracurricular youth education to youngsters and young adults as well as youthworkers and socialworkers. On the generous outside area, in the middle of pinery and directly besides the Wolziger See (Lake) various projects of education, leisure, sport and free-time activities can be realized. The youth education centre have disposes an own harbour with connection with the aquatic sports areas in the land of Brandenburg.

Deutsch:

Das **Jugendbildungszentrum Blossin** ist ein eingetragener Verein der freien Jugendhilfe. Als Bildungsstätte bietet es, mit seinen über 240 Betten, Jugendverbänden, Jugendgruppen und Bildungsträgern mit unterschiedlichsten Schwerpunktsetzungen zahlreiche Möglichkeiten zur Durchführung individuell gestalteter Bildungs- und Freizeitprogramme. Das vom Jugendbildungszentrum Blossin gemeinsam mit der Brandenburgischen Sportjugend gestalteten und durchgeführte Bildungsprogramm mit qualitativen Angeboten im Bereich der außerschulischen Jugendbildung wendet sich direkt an Jugendliche und junge Erwachsene sowie an ehrenamtliche Mitarbeiter in der Jugendarbeit. Auf dem freizügigen Außengelände, mitten im Kiefernwald und direkt am Wolziger See gelegen, lassen sich vielfältige Bildungs-, Freizeit-, Sport- und Ferienprojekte realisieren. Das Jugendbildungszentrum verfügt über einen eigenen Hafen mit Verbindung zu den Wassersportgebieten im Land Brandenburg.

Geplante Aktivitäten für die Freiwilligen:

Für internationale Freiwillige gibt es vielfältige Einsatzmöglichkeiten, sowohl im Outdoorbereich in der Arbeit mit Gruppen, als auch im Bereich Organisation, Vorbereitung und Durchführung von internationalen Maßnahmen sowie im Haus und an der Rezeption. Die Anwesenheit von internationalen Freiwilligen hilft der Bildungsstätte eine internationale Atmosphäre von Offenheit

und Vielfalt zu verstärken und eine interkulturelle Zusammenarbeit im Team fördern.

Die Freiwilligen haben die Möglichkeiten sich in der Jugendbildungsstätte nach ihren Fähigkeiten einzubringen, sich fortzubilden (z.B. die Jugendleitercard zu erwerben, an anderen Fortbildungen teilnehmen). Die Freiwilligen lernen das Leben einer Bildungsstätte von innen kennen. Sie lernen außerdem internationale Jugendmaßnahmen zu organisieren und zu leiten. Nach entsprechenden Fortbildungen sind sie auch im Outdoorbereich einzusetzen (Klettern, Kanufahren, Geländespiele, etc.). Der oder die Freiwilligen sind dem Bildungsbereich zugeordnet. Sie haben einerseits eigene Aufgabenbereiche und Projekte, an denen sie arbeiten und würden andererseits den MitarbeiterInnen des Bildungsbereiches zuarbeiten und die verschiedenen Bereiche unterstützen. Die Freiwilligen können selbst ein oder mehrere Projekte durchführen. Sie können ebenfalls in der Öffentlichkeitsarbeit eingesetzt werden (z.B. Schaukasten, Teilnehmer-Kontakt sowie Dokumentation von Projekten ausführen (Fotos, Zeitungen, Film)).

Aufgaben:

Bildung: Mitarbeit in Projekten der Jugendbildung, internationale Jugendbegegnungen, Büroarbeit, Betreuung von Jugendgruppen, Öffentlichkeitsarbeit, Dokumentation

Rezeption: Empfang von Gruppen, Schlüsselausgabe, Telefondienst, Geländerundgänge

Verwaltung: Unterstützung bei Postversand, Broschüren erstellen, etc.

Outdoor-Bereich: Unterstützung bei Kanuverleih, Funsporthalle, Kanutour, Klettern

Proposed activities for EVS volunteers:

For international volunteer there are various activity possibilities, in outdoor-activities in the work with young persons and different groups, as well as in the area of Organization, preparations and execution of international projects as well as in the house and in the reception. The presence of international volunteers helps the educational institution to strengthen an international atmosphere of openness and variety and promote an intercultural co-operation in the team. The volunteer can also realize projects due to his/her abilities. They will also be trained (to acquire the "Jugendleitercard" - a certificate for youthleaders, participate in other trainings). The volunteer get to know the life of an educational institution from inside. Besides, they learn to organize international youthprojects and to lead them. After appropriate advanced trainings they are able to work also in the outdoor area (Climbing, canoe, etc) The voluntary would belong to the educational area. They would have on the one hand own areas of responsibility and projects on which they work and, on the other hand, would support to the assistants of the educational area. The volunteers can execute own ideas and projects. They can work in the public relations-activities (participant's contact as well as documentation of projects including photos, newspapers, film).

For European volunteers there is a wide range of applications, outdoor activities, workshops with young people as well as in the domain of organization of international activities, or in the reception or concierge activities.

Tasks:

Education: collaboration in projects of the youth education, international youth meetings, office work, care of youth groups, public relations, documentation

Reception: reception of groups, key issue, phone service, showing of the area

Administration: support at post, flyers etc.

Outdoor : support at the watersport area (Canoe, sailing) climbing, sporthall

Profile der Freiwilligen und Auswahlverfahren:

Die Freiwilligen sollten motiviert sein, für Tätigkeiten und Projektarbeit in der Jugendarbeit in einer Bildungsstätte sowie im ländlichen Raum. Sie sollten die Fähigkeit mitbringen, selbständig Aufgaben zu erfüllen, unter Anleitung und in Kooperation mit den Mitarbeitern Projekte umzusetzen und die Neugier haben, sich Neues anzueignen. Es besteht die Möglichkeit mit neuen Medien zu arbeiten sowie im Bereich der Umwelt- und Erlebnispädagogik. Darüber hinaus sollten sie über solide Grundkenntnisse in der deutschen Sprache verfügen, um mit den Mitarbeitern unseres Vereins sowie den Gästegruppen kommunizieren zu können. Die Freiwilligen sollten offen und aufgeschlossen sein und Interesse an der Arbeit mit Kindern und Jugendgruppen haben.

Die Freiwilligen sollten über 20 Jahre alt sein, eine Fahrerlaubnis und ein Gesundheitszeugnis mitbringen.

Wir treten in Kontakt mit unseren zahlreichen internationalen Partnerorganisationen, die zum Teil selbst europäische Freiwillige aufnehmen und vermitteln aber auch interessierte Jugendliche in ihrem Umkreis kennen. Mit diesen Partnerorganisationen organisieren wir das ganze Jahr über verschiedene Projekte der internationalen Jugendarbeit. Auch in Jugendprojekten und internationalen Jugendbegegnungen informieren wir die Teilnehmenden über europäische Mobilitätsprogramme wie den europäischen Freiwilligendienst und unterstützen junge Menschen in der Umsetzung ihrer persönlichen und beruflichen Wünsche und Mobilitätserfahrungen.

Volunteer profile and recruitment process:

The volunteer should be motivated, for activities and project work in the youth work in an educational institution and house for hosting groups as well as in the rural area. They should bring the ability to fulfill tasks independently, to move projects under manual and in cooperation with the assistants and have the curiosity to appropriate new abilities. There is the possibility to work with new media as well as in the area of the environment and adventure education.

They should dispose of solid basic knowledge in the German language to be able to communicate with the assistants of our association as well as the guest's groups. The volunteers should be open minded and have an interest in the work with children and youth groups.

The volunteers should be more than 20 years old, having a driving license and a certificate of health indication.

We discuss activities and projects in the educational team which also has several individual and professional experiences with the European voluntary service. Besides, we go in contact with our numerous international partner's organizations, who partly themselves host European volunteers and, however, provide also interested young persons in their surroundings. With these partner's organizations we organize the whole year through different projects of the international youth work. Also in youth projects and international youth meetings in Blossin we inform the participants about European mobility programs like the European voluntary service and support young people in the realisation of their individual and professional wishes and mobility experiences.